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Republika e Kosovës 

Republika Kosovo-Republic of Kosovo 
Kuvendi - Skupština - Assembly 

  VI. Saziv  

 

Komisija za ekonomski razvoj, infrastrukturu, trgovinu, industriju i regionalni 

razvoj  

                                               SLUŽBENA BELEŠKA BR.14/2019  

Sa susreta Komisije sa predstavnicima MCC-a (Korporacija Izazovi Milenijuma) 

Dana 20.2.2019, u  15:00, sala N-10, zgrada Skupštine, Priština 

 

Učesnici  od članova Komisije: Sala Berisha- Shala, predsednica, Dardan Sejdiu, prvi 

zamenik predsednika,  Hykmete Bajrami, Muharrem Nitaj i Veton Berisha.  

 

Delegacija iz  MCC (SAD): Karen Sessions, zamenik predsednika Kongresa  za javna 

pitanja;  Jonathan Brooks, rukovodilac za Evropu, Aziju, Pacifik i Latinska Amerika;    

Michelle Cigaurrista, Laura Allen, MCC, i Sarah Olmstead, MCC, Kosovo, kao i  Petrit 

Selimi, direktor Fonda Kosova za Milenijum.  

Predsednica – je na početku pozdravila predstavnike MCC-a, kao i predstavila  članove 

Komisije. Ona je podnela kratak istorijat o radu Komisije. Zatim, u vezi  teme ovog 

susreta,ona je informisala prisutne  da pre nekoliko dana smo se vratili iz susreta 

Parlamentarnog Plenuma Zajednice za energiju. U ovom susretu, vođena je rasprava o 

efikasnosti energije, regenerativnim izvorima energije kao i druga pitanja iz oblasti 

energije. predsednica je  zahvalila predstavnike MCC-a kao i  američku državu  što su 

izabrali Kosovu za pomaganje u oblasti energije.  

Karen Sessions -  je informisao članove Komisije, da je Kosovo kvalifikovano  za 

pomoć od strane MCC. Ured Premijera će osnivati  malu ekipu, koja će ispuniti potrebe  

koje se zahtevaju  za sprovođenju programa. Sporazum o ovom programu,  zahteva  

ratifikaciju u Skupštini. Nadamo se  da će ekipa identifikovati  i izraditi  projekte  koje 

ćemo izabrati. Očekujemo  da imamo vašu podršku o kompletnom programu i  MCC.  

Jonathan Brooks -  je objasnio  da je MCC jedna nova agencija, koja deluje na glavnim 

načelima. Partnerstvo sa Kosovom  o programu  zavisi od  rezultata,budući da su 

rezultati  veoma važni, jer tamo gde imamo rezultate, tamo  ćemo dati podršku. Podrška 

će biti u oblasti energije, dobre  vladavine i moramo tesno  sarađivati. Po nama je veoma 

važno  da se sastanemo  sa predstavnicima Vlade, parlamentarcima, biznisom i  

zainteresovani smo da učimo kao organizacija  o kosovskim potrebama, o projektima  

koje smatramo da ih uključujemo u ovom programu.  
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Petrit Selimi -  je objasnio da je sporazum potpisan  tokom  prethodne vlade, a projekti 

bili su za izolaciju  objekata. Sada imamo i projekte od  kompakt programa. Nova ekipa 

će paralelno sarađivati sa projektima  kompakt programa, sa 49 miliona €, koji će se 

dodeliti za pet godine i u roku od pet godina treba realizovati ove projekte. Ukoliko ovi 

projekti ne budu realizovani sredstva će se vratiti u nazad.  

Sarah Olmstead -  je naglasio da bilo bi dobro  da imamo  detaljne informacije o 

mogućim projektima koji će se predlagati.  

Kryetarja  -  je naglasila da je izazov  i ekonomski razvoj i ekonomski razvoj ne može 

se desiti bez raspolaganja bezbedne i dovoljne energije. Takođe,  orijentacija u 

efikasnosti energije i regenerativni izvor energije, putem ovog programa bi bio 

dobrodošao.  

Hykmete Bajrami -  je zahvalila predstavnike  MCC-a o njihovom dolasku na Kosovu. 

Ona je naglasila da je bila deo Vlade, kada je započet projekat sa   MCC-om. Izvršene 

su mnogobrojne reforme u fiskalnoj politici, ali kada je na pitanju energija to je vrlo 

izazovno. Imamo mnogobrojne barijere za biznise, gde je i snabdevanje sa energijom i 

cena energije. Mi smo deo Zajednice za energiju i naša obaveza je  da sprovodimo 

zakonodavstvo Zajednice za energiju,  s toga podrška MCC-a u oblasti energije je  

veoma  dobrodošla. Pristup u gasnoj mreži bio bi veoma dobar projekat. Mi ćemo 

ratifikovati i sporazum sa     MCC-om.  

Jonathan Brooks -  je zahvalila poslanicu Bajrami o spremnosti za ratifikaciju 

sporazuma sa MCC-om. On je naglasio  da postoje mnogobrojne informacije koje ćete 

imati na raspolaganju.   

Karen Sessions – je naglasio da u ovom susretu  dolazimo sa aktivnostima za žene u 

sektoru energije za  edukaciju u energiji, gde ćemo dati stipendije za  dvogodišnje 

studije u Americi za  25 žena. Predsednik Trump je lansirao  jednog projekta za žene u 

ekonomiji. Za programe koje vodimo, rezultati su  krucijalni, za demonstraciju naše 

investicije. Izbor  projekata se vrši od strane borda, koji je predsedavan od  Mike 

Pompeo. Želimo da se program završi u roku  od 5. godina.  

Dardan Sejdiu -  je naglasio da je to dobra vest  za našu zemlju što smo deo ovog 

programa i da ćemo imati  podršku na važne projekte za našu zemlju. U vezi sa 

edukacijom za energiju, bilo bi dobro da nam izvestite o jednom dobrom načinu o 

edukaciji u vezi efikasnosti energije. Takođe i projekti  u sistemu grejanja  su veoma 

dobri. Za velike gradove trebalo bi imati podršku mobilnosti u smislu  efikasnosti 

energije. Da stvaramo mogućnosti  o mobilnom integritetu,  hibridnom, koji smanjuje 

zagađenost. Digitalizacija sudova  je vrlo važna i treba stvoriti mogućnosti da 

generišemo  odgovornost  i prezentaciju  performanse sudova, kao i da se stvara 

transparentnost. Takođe, i digitalizacija u  obrazovanju  bi bila dobrodošla,  jer mali 

učenici koji nose  torbe od velike težine, kao i digitalizacija bi omogućila da budu u 

koraku sa učenicima razvijenih zemalja.  

Karen Sessions -  je naglasio da ideje  kao  mobilnosti, digitalizacija su ideje koje idu u 

uporedo jedno sa drugom. Pristup u informacijama mora biti moderan. Edukacija je vrlo 

važna.  
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Muharrem Nitaj -  je naglasio  da je Kosovo vrlo srećno što je deo ovog programa. U 

informaciji je istaknuto  da 22. miliona dolara će se investirati za renoviranje kuća  za 

efikasnost energije. Koja će biti formula o izboru ovih kuća? 

Petrit Selimi -   je objasnio da će biti izabrana jedna međunarodna kompanija koja će 

dati model o izboru kuća. Šest opštine će dobiti podršku  za renoviranje zgrada o 

efikasnosti energije.  

Hykmete Bajrami -  je naglasila da je potrebno početi sa kampanjom u vezi edukacije 

o efikasnosti energije, budući da građani  ne znaju  kako mogu da štede energiju, jer kao 

što je poznato samo sa izmenom  električnih sijalica može se štedeti energija. Takođe, 

potrebno je sarađivati sa Fondom  o kreditnim garancijama, kako bi krediti imali 

podršku za investicije u oblasti efikasnosti energije.  

Predsednica -  je naglasila da je potrebno i sa Fondom o efikasnosti energije sarađivati.   

Takođe, instalacija opreme za merenje kvaliteta vazduha  je vrlo važna, jer ćemo doći 

do rezultata  kako dolazi do zagađenja vazduha, od kojih zagađivača više, da li od 

prevoza ili od strane  termoelektrane  ili od nekih drugih zagađivača.  

 Obe strane su ocenile  da je ovaj susret bio plodonosan, gde smo razmenili  mišljenja  o 

projektima u vezi sprovođenja  kompaktnom programa o Kosovu, kao i da smo bili 

spremni za ratifikaciju  sporazuma i za  podršku realizacije ovog programa.  

 

 

Pripremila:  

Jedinica za podršku Komisije.  

 

  

 

 


